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Szanowny Panie Ministrze! 

Warszawa 4 lutego 2021 r. 

Sz. P. Edward Siarka 
Sekretarz stanu 
Pełnomocnik Rzędu ds. 
Leśnictwa i Łowiectwa 

Ministerstwo Klimatu i Środowiska 
ul. Wawelska 52/54 
00-922 Warszawa 

Grunty leśne w Polsce stanowią  aż  9 milionów 463 tysięcy hektarów, co kształtuje lesistość  

kraju na poziomie 29,6%. Jako poseł  na Sejm RP doceniając wagę  leśnictwa w naszym kraju, pragnę  

zwrócić  uwagę, te oprócz lasów publicznych, mamy również  lasy prywatne, które stanowią  19,3% 

ogólnej powierzchni leśnej. 

Zgodnie z najnowszymi danymi Głównego Urzędu Statystycznego lasy prywatne pokrywają  

powierzchnię  1,787 mln ha, co jest wielkością  znaczną. Ponadto podkreślenia wymaga fakt, że lasy 

prywatne znajdują  się  na prawie 5 mln szt. działek leśnych oraz są  własnością  i współwłasnością  

niemalże trzech milionów obywateli naszego Państwa. 

Mając powyższe na względzie, z niepokojem obserwuję, do jakiej skali biurokracji 

doprowadziła regulacja prawna zawarta w art. 37a ustawy o lasach. Prawo pierwokupu 

i wykupu za zapłatą  równowartości pieniężnej lasów przez Lasy Państwowe (które zarządzają  

gruntami leśnymi Skarbu Państwa), jest bezsprzecznie - potrzebne. Jednakże do mnie, jako posła z 

terenu Warszawy i Województwa Mazowieckiego, wpływa wiele zapytań  i próśb od obywateli, by 

wskazać im niekiedy sens całej procedury. Jest to zjawisko 

w pełni zrozumiale, ponieważ  lasy prywatne stanowią  tu bardzo znaczny udział  gruntów leśnych. 

W samej Warszawie, która jest jedną  z nielicznych stolic europejskich o tak dużym udziale 

terenów leśnych w ogólnej powierzchni miasta mamy 7 258 ha lasów, z czego 3 200 ha jest 

prywatną  własnością. W przeliczeniu stanowi to 44,1% ogólnej powierzchni leśnej, zlokalizowanej 

na ponad 13 tys. działkach leśnych lub częściowo leśnych. Podobnie sytuacja przedstawia się  na 

całym Mazowszu, gdzie lasy prywatne zajmują  obszar 377 tys. ha, co stanowi ponad 45,2% ogólnej 

powierzchni leśnej. 



Mając na względzie powyżej zawarte informacje w kontekście prawa pierwokupu nasuwają  się  

następujące pytania, na które w ramach interpelacji poselskiej prosiłbym o odpowiedź: 

Ile zawiadomień  rocznie wpływa do nadleśnictw na terenie Warszawy i powiatów 

podwarszawskich (Nadleśnictwa Celestynów, Chojnów, Drewnica i Jabłonna) od kancelarii 

notarialnych oraz podmiotów określonych w art. 38b ust. 2, w związku z art. 37a 

ustawy z dnia 28 września 1991 r. o lasach (tj. Dz. U. z 2020 r. poz. 1463)? Jaka liczba tego 

typu zawiadomień  wpływa rocznie w skali całych Lasów Państwowych? — jeśli można to 

prosiłbym o informację  z podziałem na poszczególne lata, od początku obowiązywania art. 

37a ustawy o lasach. 

Na ile zawiadomień  określonych w pytaniu nr 1 nadleśniczowie udzielili w ubiegłym roku 

(2020 r.) jakichkolwiek odpowiedzi — zarówno w skali tych czterech Nadleśnictw, jak 

również  całych Lasów Państwowych? 

Ile wniosków o wyrażenie zgody na zakup gruntu w trybie art. 37a od początku nowelizacji 

ustawy w tym zakresie wpłynęło od nadleśniczych do Dyrektora Generalnego Lasów 

Państwowych? jeśli można, to prosiłbym o informację  

z podziałem na poszczególne lata. 

Ile wniosków (określonych w pytaniu nr 3) uzyskało pozytywną  zgodę  Dyrektora 

Generalnego Lasów Państwowych i ile transakcji sprzedaży (zapłaty równowartości 

pieniężnej) zostało ostatecznie zrealizowane. 

O jaką  sumaryczną  powierzchnię  do końca 2020 r. wzrosła powierzchnia gruntów Skarbu 

Państwa zarządzanych przez Lasy Państwowe, w związku z wejściem w roku 2016 

przepisów prawa pierwokupu (art. 37a ustawy o lasach)? 

W ilu przypadkach nadleśniczowie wystąpili do sądu o ustalenie ceny gruntu zgodnie art. 

37g ust. 1 ustawy o lasach? 

Uzyskanie odpowiedzi na powyżej postawione pytania z pewnością  ułatwi znalezienie sposobu 

zmiany przepisów prawa, by ograniczyć  niepotrzebną  biurokrację  oraz jednocześnie 

zagwarantować  realizację  interesów Państwa. 

Ze swej strony jako Poseł  na Sejm RP i członek Klubu Parlamentarnego PiS, deklaruję  chęć  

współpracy w osiągnięciu pozytywnych rozwiązań  prawnych poruszanych przeze mnie zagadnień. 

Paweł  Lisiecki 

Poseł  na Sejm RP 


